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شعبانی

 باتوجه به خشکسالی و بحران کمبود آب، بخش 
قابل توجهی از باغداران تربت حیدریه به سمت 
باغداری پسته رفته اند. خراسان رضوی رتبه دوم 
را در تولید پسته پس از کرمان به خود اختصاص 
داده اســـت.در ایــن بین امــا پسته کاران منطقه 
تربت حیدریه درددل هایی دارند. هر کشاورزی 
که در زمــان خسارت باد و توفان به باغ خود سر 
می زد،گریه می کرد و کسی آن موقع نیامد تا این 
ضررها را ببیند و کمکی به کشاورز کند....کمبود و 
افزایش قیمت  سم و کود،حمایت نکردن کشاورزان 
برای تخصیص تسهیلات خرید ادوات کشاورزی و 
نبود رسیدگی و کارشناسی توسط مسئولان جهاد 
کشاورزی از جمله این مشکلات است.شهریورماه 
فصل برداشت پسته در تربت حیدریه است و بیش 
از ۲ هزار هکتار از زمین های این شهرستان زیر 
کشت   پسته است.افزایش ۹۰ درصدی سطح باغ 
های بارور پسته ، افزایش تولید پسته را نسبت به دو 
سال گذشته در تربت حیدریه در پی داشته است.
یکی از پسته کاران روستای سیوکی تربت حیدریه 
می گوید: درباره پسته درددل  با مسئولان زیاد 
است؛ متاسفانه کسی نیست که از کشاورزان 
در زمینه مشکلاتی که در تامین کــود یا سم  
دارند،خبری بگیرد. محمود غلامزاده می افزاید: 
ما ۳۰ سال است درخت  پسته کاشته ایم اما حتی 
یک کارشناس به ما سر نزده است که بگوید چه 
مشکلاتی دارید؟هیچ حمایتی از سوی جهاد 

کشاورزی از پسته کاران نشده است.

خشک و تر پای هم می سوزند	 
یکی دیگر از کشاورزان می گوید: در حوزه دریافت 
ــی مثل تراکتور با مشکل  تسهیلات و خرید ادوات

روبه رو هستیم.سالیانه باید از ۱۰۰ کیسه کود برای 
باغ پسته ام استفاده کنم و این در حالی است که 
مبلغ هر کیسه در بازار آزاد ۸۰۰ هزار تومان شده 
و این هزینه زیادی است. وی خاطرنشان می کند: 
یک کامیون کود حیوانی ۶ میلیون تومان است و 
هزینه تولید برای کشاورز زیاد می شود.این کشاورز 
می گوید: امسال هیچ گونه سم پاشی در باغ خود 
نداشتم و محصول امسال من کاملا ارگانیک است؛ 
ما منتظر بودیم از جهاد کشاورزی کسی بیاید و تست 
ارگانیک محصول باغ ما را انجام دهد تا گران تر از 
قیمت فعلی پسته، برای مصرف صادراتی استفاده 
شود؛ متاسفانه هیچ حمایتی از کشاورز نمی شود و 
در حالی که کشت برخی از کشاورزان ارگانیک است 
اما این محصولات در کنار دیگر پسته ها که چندین بار 
در سال سم پاشی می شود با قیمت یکسان به فروش 

می رسد و تر و خشک پای هم می سوزند ... .
کشاورزی دیگر به خسارت واردشــده به محصول 
امسالش به دلیل  توفان  اشاره می کند و می گوید: 
»صندوق بیمه کشاورزان توانایی پرداخت خسارت 
باغ های پسته را ندارد و اگر بخواهد ۱۰ تا ۲۰ میلیون 
تومان هم خسارت بدهد، خسارت های وارد شده را 
جبران نمی کند  . او می افزاید: امسال حدود ۲.5 
تن پسته تر به دلیل وجود بادهای سهمگین قبل 
از رسیدن فصل برداشت از درختان باغم ریخته 
و خسارت زیــادی وارد کرده اســت.او می افزاید: 
مجبور بودیم پسته نیم مغز ریخته شده را از روی زمین 
جمع  کنیم و با قیمتی ارزان به فروش برسانیم. هر 
کشاورزی که آن زمان به باغ خود سر می زد،گریه 
می کرد و کسی آن موقع نیامد تا این ضررها را ببیند 
و کمکی به کشاورز کند.امسال من حدود ۳۰۰ 
ــده ام. کدام مسئول به  میلیون تومان خسارت دی
باغ های ما آمده و گفته چه میزان خسارت دیده اید؟

لزوم راه اندازی کارخانه فراوری پسته	 
دیگر پسته کار این منطقه در روستای سیوکی از 

دهســتان پایین ولایت تربت حیدریــه می گوید: 
فصل برداشت پسته از اوایل شهریورماه تا اواخر 
این ماه اســت. از هر هکتــار ۷ تا ۱۲ تن پســته تر 
برداشت می شــود. وی از مســئولان می خواهد 
تا کشــاورزان را حمایت کنند.حســن غلامزاده، 
کارشناس حوزه کشــاورزی،  به خراسان رضوی 
می گوید: بیشترین مشکل پسته کاران در بخش 
تامین ســم و کود است. او توجه مســئولان را رمز 
موفقیت بیشتر پسته کاران می داند و می افزاید: 
دو ســال اســت کــه کارخانــه فــراوری پســته در 
روســتای ســیوکی احــداث و تمامــی تجهیزات 
لازم خریداری شــده امــا هنوز راه اندازی نشــده 
است.این در حالی است که پســته کاران باید در 
فصل برداشت، محصول خود را برای فراوری به 
شهرستان مه ولات ببرند و متاسفانه همین مسئله 
به دلیل مســافت طی شــده باعث افت وزن پسته 

می شود و این برای کشاورز ضرر است.
مدیر جهاد کشــاورزی تربت حیدریــه می گوید: 
۲ هزار هکتار باغ پســته در تربــت حیدریه وجود 
دارد و پیش بینی می شود امسال بیش از ۲5۰۰ 
تن پســته تر از ســطح زیرکشــت باغ های بــارور  

برداشت شود.
محمدی در گفت وگو بــا خبرنگار مــا می افزاید: 
بیش از ۲ هزار هکتار باغ ســطح زیرکشــت پسته 
در منطقه دهســتان پایین ولایــت بخش مرکزی 
تربت حیدریه است و حدود ۱۸۰۰ هکتار در این 
بخش و در روستاهای سیوکی ،ســنگل آباد، ا...

آباد،قلعــه نو مســتوفی، بوری آبــاد و کاج درخت 
زیرکشت پسته اســت و ۳۰۰ هکتار باغ پسته در 
دیگر بخش های این شهرســتان اســت.وی بیان 
می کند: در دو سال گذشته از ۲۱۰۰ هکتار باغ 
پســته در این منطقه ۷۱۲ هکتار بارور بودند که 
امسال این سطح به ۱۳۰۴ هکتار افزایش یافته  
و با رشد ۹۰ درصدی باغ های بارور روبه روست. 
میزان تولید در هر هکتار باغ پســته حدود ۶۸۱ 

کیلوگرم پسته خشک است. محمدی می افزاید: 
امسال ۸۸۸ تن پسته خشک از سطح زیرکشت 
باغ های پسته در تربت حیدریه برداشت می شود. 
بیش از ۲5۰۰ تن پســته به صورت تر برداشــت 
شده است.در این منطقه ارقام پسته مثل بادامی 
سفید،اکبری و کله قوچی کشــت می شود  و ۸۶ 
درصد تولیدات مربوط به نوع بادامی سفید است.

جهاد کشاورزی وظیفه کارشناسی از باغ های 	 
شخصی را ندارد

کارشــناس جهــاد کشــاورزی تربــت حیدریه در 
گفت وگــو بــا خراســان رضــوی اظهار مــی کند: 
جهاد کشــاورزی متولی کارشناســی از باغ های 
شخصی کشاورزان نیست زیرا امکانات لازم برای 
این مســئله وجود ندارد.قاســم زاده مــی افزاید: 
بازرســی ها مربوط به مســیرهای کلــی باغ های 
پسته است و کشاورزان برای کارشناسی باغ های 
پسته خود باید به مراکز خصوصی مراجعه کنند. 
حدود هشــت مجموعه خصوصی با کارشناسان 
تحصیل کــرده و زبده در شهرســتان وجــود دارد 
و ایــن افــراد ناظــر عملکــرد مدیریت تابســتانه و 
زمســتانه باغ هــای پســته هســتند. مدیــر جهاد 
کشــاورزی تربت حیدریه می گوید: اگر کسی از 
کشاورزان تمایلی به کارشناســی از طرف جهاد 
داشته باشد، می تواند درخواست کند تا مشاوره 

لازم توسط کارشناس ما انجام شود.
وی می افزاید: خوشــبختانه با ۳5 سم  فروشــی 
و فضــای مجــازی کــه در ســطح شهرســتان 
داریم،سموم در اختیار کشاورزان قرار می گیرد؛ 
همچنین در بحث نهاده  های کشاورزی از جمله 
کود شــیمیایی، در ســال گذشــته بیش از ۱۰۰ 
درصد جذب کود در سطح شهرستان داشته  ایم 
و ایــن اتفاقــی کــه افتــاده بــه تازگی دسترســی 
کشــاورزان  به کــود شــیمیایی را در اقصی نقاط 
روستاها  آسان کرده است.حسین محمدی می 

افزاید: دیگر ما صندوق بیمه کشاورزان را نداریم 
و باید فرهنگ بیمه کشــاورزی نهادینه شــود. از 
کلیه کشاورزان شهرســتان خواهش می کنم در 
بحث بیمه جدی باشــند. کارگــزاران بیمه فعال 
هســتند و تنها راه جبران خســارت ها بحث بیمه 
کشاورزی اســت. در ضمن خســارت هایی که بر 
اثر سرمازدگی و توفان در فروردین ماه داشته ایم، 
جمع بندی و گزارش آن به فرمانداری و سازمان 

جهاد کشاورزی استان ارسال شده است.
وی دربــاره راه اندازی نشــدن کارخانــه فراوری 
پسته در روستای سیوکی ظاهرا اطلاعی ندارد  و 

می گوید: پیگیری لازم درخصوص حل مشکلات 
این کارخانه انجام خواهد گرفت.

محمدی ادامــه مــی دهد:دربــاره فعال ســازی 
مکانیزاسیون کشاورزی هیچ محدودیتی نداریم. 
امسال ۱۳ میلیارد تومان اعتبار مکانیزاسیون در 
نوســازی ناوگان بخش کشــاورزی داشته ایم که 
حدود ۱۰۸ درصد جذب  اعتبــار صورت گرفته 
اســت. در خصــوص راه انــدازی کارخانه هــای 
فراوری پســته متقاضیان مــی توانند بــا مراجعه 
به جهاد کشــاورزی مجوز بگیرند و از تســهیلات 

مربوط استفاده کنند.
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گلایه باغداران تربت حیدریه از کم توجهی مسئولان 

پسته کاری و باغدارانی که خندان نیستند! 

احداث بیمارستان حاشیه مشهد 5 سال پس از کلنگ زنی؛ همچنان بلاتکلیف 

دیروز زمین بود پول نبود، امروز پول هست زمین نیست! 
گزارش

محمد حسام مسلمی

گره پروژه ساخت بیمارستان 5۴۰ تختخوابی 
شهرک شهید رجایی در حاشیه مشهد آن قدر کور 
شد و مسئولان آن قدر تعلل کردند که تنها امید 
ساکنان این مناطق که زمینی با علف های  هرز 
ــت، مــاجــرای قصه پر غصه  بــود هم از دســت رف
ساخت بیمارستان حاشیه شهر مشهد در حالی 
به سرانجام نرسید که یک میلیون و ۲۰۰ هزار 
نفر در حاشیه شهر مشهد سکونت دارند و ساخت 
این بیمارستان می توانست مرهمی بر زخم های 
مردمان این مناطق باشد اما بخت این بیمارستان 
در دولت دوازدهم باز نشد که نشد، وعده ساخت 
دو بیمارستان در حاشیه شهر مشهد نیز سال ها 
بود که از طرف وزارت بهداشت مطرح می شد 
و اولین گام آن نیز در ۲۶ فروردین سال ۹5 در 
جلسه ستاد راهبردی مدیریت شهری برداشته 
شد که با حضور استاندار وقت قرار شد یکی از 
این دو بیمارستان در زمین 5 هکتاری در ابتدای 
جــاده سرخس شهرک شهید رجایی، اهدایی 
آستان قدس رضوی و با صدور پروانه رایگان از 
طرف شهرداری ساخته شود. حتی در آن جلسه 
برنامه ریزی برای مشارکت دستگاه های متولی 
ساخت این بیمارستان نیز مشخص و قرار شد 5۰ 
درصد از هزینه ساخت را وزارت بهداشت و نیمی 

دیگر را وزارت راه و شهرسازی بر عهده بگیرد.
ــرای پیگیری این  ــوی ،ب روزنــامــه خــراســان رض
موضوع به عنوان یکی از مطالبات جدی اهالی 
حاشیه شهر مشهد و به خصوص شهرک شهید 
رجایی تاکنون  چندین گزارش به ویژه دو گزارش 
در تاریخ های ۲۲ مــرداد و ۲۶ شهریور منتشر 
کرده و در آن به چرایی بلاتکلیف ماندن این پروژه 
درمانی در شهرک شهید رجایی مشهد پرداخته 
است و مشخص شد که چالش اصلی این پروژه 
نبود بودجه است. در اولین روزهای سال ۱۴۰۰ 
که رئیس دانشگاه علوم پزشکی مشهد به صورت 
ویدئو کنفرانسی در جلسه ستاد ملی مبارزه با 
کرونا با رئیس جمهور در خصوص آخرین وضعیت 
بیماری کرونا در استان نکاتی  را ارائه می کرد 
موضوع تامین اعتبار ساخت بیمارستان حاشیه 
از رئیس جمهور مطالبه شد،  نیز  شهر مشهد 
رئیس جمهور نیز در آن جلسه دستور داد تا ۲۰۰ 
میلیارد تومان برای ساخت بیمارستان اختصاص 

یابد، با این حال این بیمارستان بالاخره در دولت 
دوازدهم به نتیجه نرسید و باید منتظر ماند  و دید 
که آیا گره کور  ساخت این بیمارستان در دولت 

سیزدهم باز خواهد شد ؟

ماجرای بن بست دوباره ساخت بیمارستان 	 
540 تختخوابی حاشیه شهر مشهد

ــوردن و کــور شــدن گره  ماجرای به بن بست خ
ساخت بیمارستان 5۴۰ تختخوابی حاشیه شهر 
مشهد از آن جا دوباره کلید می خورد که اعضای 
شــورای پنجم در آخرین روزهــای فعالیت خود 
مصوبه ای را تصویب کردند که بر اساس آن به 
جای ساخت بیمارستان 5۴۰ تختخوابی در 
زمین اهدایی آستان قدس رضوی، زمین دیگری 
را در محل کارخانه قند شیرین در قالب هبه برای 
ساخت بیمارستان اختصاص دهد اگرچه این 
موضوع موافقان و مخالفانی داشت اما درنهایت 
به تصویب رسید، مخالفان معتقد بودند که زمین 
و  دارد  مالکیتی  مشکل  شیرین  قند  کارخانه 
شهرداری قبل از این که این زمین را تملک کند 
لایحه هبه این زمین را به صحن علنی آورده است. 
موضوعی که غلامحسین صاحبی، عضو شورای 
ششم شهر مشهد که همان زمان عضو شورای 
پنجم  هم بود در گفت وگو با خراسان رضوی 
خاطر نشان می کند: در آن زمــان من یکی از 
مخالفان طرح بودم، در آن جلسه گفتم که ما هنوز 
از کارخانه قند شیرین زمینی دریافت نکردیم 
که هبه صورت بگیرد.وی با بیان این که زمینی 
که پنج سال پیش در شهرک شهید رجایی برای 
ساخت بیمارستان  کلنگ خورد با زمین کارخانه 
قند شیرین تفاوت دارد ،می افزاید: شهرداری 
لایحه ای را تنظیم کرد که بر اساس آن زمین را 
به دانشگاه علوم پزشکی هبه کند ، زمینی که 
برای هبه آورده بودند هنوز به شهرداری واگذار 
نشده  است همچنین این هبه در حالی صورت 
می گرفت که زمین کارخانه قند شیرین هنوز در 

شورا تعیین تکلیف نشده بود.

مخالفت فرمانداری با مصوبه شورا مبنی 	 
بر ساخت بیمارستان در زمین کارخانه قند 

شیرین
صاحبی ادامه می دهد:  هنوز مشکلات کارخانه 
قند شیرین با شهرداری و آستان قدس حل نشده 
ــذاری زمین شهرداری  اســت، چون قبل از واگ
لایحه هبه را برای تصویب به شورا آورده بود بر این 

اساس فرمانداری نیز این لایحه را رد کرده است.
عضو شورای ششم مشهد یادآور می شود: زمینی 
که کلنگ آن بــرای ساخت بیمارستان حاشیه 
شهر  در شهرک شهید رجایی در دولت دوازدهم 
به زمین زده شد زمینی است که آن زمان )پنج 
سال پیش( آستان قدس اجازه داد دولت بیاید 
بسازد، اما متاسفانه دولت هیچ اقدامی برای 
ساخت بیمارستان انجام نداد و الان هم  ساخت 
بیمارستان بلاتکلیف مانده است.وی با بیان این 
که زمین ساخت بیمارستان در محل کارخانه 
قند شیرین نیز بلاتکلیف مانده است با طرح 
این سوال که زمینی که مال ما نیست چرا سر 
و صدا راه می اندازید که ما زمین برای ساخت 
بیمارستان هبه کردید؟ چرا تبلیغاتی کار می 
کنید؟ باید با آستان قدس و کارخانه قند شیرین 

توافق می کردند بعد لایحه هبه ارائه می شد.

اگر توانایی ساخت بیمارستان دارند  زمین 	 
برای آن وجود دارد

ــورای ششم مشهد تاکید می کند: در  عضو ش
جلسه شورای شهر نیز پیشنهاد دادم اگر توانایی 
ــد ما زمین  بــرای این  ساخت بیمارستان دارن
موضوع داریم ، زمین جمعه بازار ابتدای جاده 
میامی که مساحت  آن بیش از ۷  هکتار است، 

بروند آن جا بیمارستان را احداث کنند .
وی در پاسخ به این سوال که طبق ادعای دانشگاه 
علوم پزشکی مشهد آن ها پول ساخت بیمارستان 
را دارند ولی زمینی وجود ندارد ؟ نیز می گوید: 

دانشگاه علوم پزشکی مشهد تقاضا بدهد ما زمین 
برای ساخت بیمارستان در اختیار آن ها قرار می 
دهیم، زمین جاده میامی هم کاربری بهداشتی 
دارد و ما می توانیم بدون هیچ مشکلی این زمین 
را بــرای ساخت بیمارستان اختصاص دهیم؛ 
ضمن این که با وضعیت به وجود آمده ساخت 
بیمارستان 5۴۰ تختخوابی حاشیه شهر مشهد 

بلاتکلیف است.

زمین  5 هکتاری اول شهرک رجایی  برای 	 
ساخت بیمارستان کلا منتفی شد

همچنین رحیمی، مدیر روابط عمومی دانشگاه 
علوم پزشکی مشهد نیز در گفت وگو با خراسان 
ــوی در خصوص چرایی بلاتکلیف ماندن  رض
حاشیه  تختخوابی   5۴۰ بیمارستان  ساخت 
شهر مشهد اظهار می کند: هم اکنون مشکلی 
که این پروژه با آن مواجه شده  این است که زمین 
برای ساخت آن  وجود ندارد، زمین ) 5 هکتاری 
اول شهرک رجایی ( کلا منتفی شد، بعد قرار شد 
شورای شهر و آستان قدس زمین دیگری را  به ما 

بدهند  که آن هم مشکل پیدا کرده است.
ــه   هــم اکنون  ــن ک وی در ادامـــه بــا اشـــاره بــه ای
ساخت بیمارستان حاشیه شهر اعتبار دارد، می 
افزاید:  همه کارهای آن نیز انجام شده است اما 
زمینی برای ساخت وجود ندارد، ضمن این که 
منتفی شدن زمین اول شهرک رجایی ارتباطی 
به آستان قــدس نــدارد، ما ایــن زمین را تملک 
کرده بودیم و سندهای آن نیز آماده شده بود، بعد 

گفتند از زمین های کارخانه قند شیرین به شما 
می دهیم که اختلاف بین کارخانه و شهرداری به 

وجود آمد و این زمین به ما تحویل نشد.
رحیمی همچنین درخصوص  اختصاص بودجه 
۲۰۰ میلیاردی در روزهای آخر دولت دوازدهم 
برای ساخت بیمارستان 5۴۰ تختخوابی حاشیه 
شهر مشهد می گوید: هم اکنون 5۰ میلیارد 
تومان سازمان برنامه و بودجه از کمیسیون ماده 
۲۳ برای ساخت این بیمارستان اختصاص داده 
است؛ همچنین از محل ۲۰۰ میلیاردی که در 
پایان دولت دوازدهم داد امکان دریافت اعتبار 

وجود دارد.

نگران از دست رفتن اعتبار 200 میلیاردی 	 
برای ساخت بیمارستان حاشیه شهر

وی ادامــه می دهد: الان خیلی نگران هستیم 
اگر تا پایان سال ۱۴۰۰ نتوانیم اعتبار ۲۰۰ 
میلیاردی را جذب کنیم بعد از پایان سال این 
اعتبار را نیز از دست خواهیم داد چرا که برای 
دریافت و جذب این اعتبار بــازه زمانی تعریف 
شده تا آخر سال ۱۴۰۰ است زمانی که ریاست 
جمهوری یک تعهد مالی انجام می دهد نباید 
گردن دولت بعدی بیندازد، آقای روحانی، رئیس 
جمهور قبلی طی رونوشتی برای اعتبار نوشتند 
که تا پایان ۱۴۰۰ می توانیم این بودجه را جذب 
کنیم، در غیر این صورت اگر نتوانیم آن را جذب 

کنیم این اعتبار نیز از بین خواهد رفت.
مرتضی حقیقی، معاون املاک و اراضی آستان 
قدس رضوی نیز در گفت وگو با خراسان رضوی 
خاطر نشان می کند: "بــه شرطی که در کنار 
ساخت بیمارستان تغییر کاربری های دیگری 
مثل فضای سبز، خدماتی در طرح  جامع پیش 
بینی شده باشد، اگر جایی قرار است عملیات 
اجرایی و ساختمانی آغاز شود باید نقشه های 
مورد تایید کمیسیون ماده 5 را داشته باشد که 
بتوان برای قسمت های مختلف پروانه ساخت 
دریافت کــرد." وی به چرایی بلاتکلیف ماندن 
ساخت ایــن بیمارستان اشــاره می کند و می 
افزاید: "تاجایی که پرونده ها را بررسی کردیم 
ــذاری زمین اول شهرک شهید رجایی با  واگـ
هماهنگی استاندار وقت، رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی، شهردار و آستان قدس بوده است، چون 
نیامدند بسازند بر این اساس مصوبه قبلی قابلیت 
اجرایی ندارد،  مصوبه در سال ۹۶ که برای کل 
زمین که حدود ۳۳ هکتار بود راه وشهرسازی 

هم ایراد گرفت و کار متوقف شد، به همین دلیل 
طبق کمیسیون ماده 5 چون اعتبار برای ساخت 
بیمارستان پیش بینی نشده است مصوبه قبلی 

امکان اجرایی شدن ندارد.

آستان قدس متعهد به اجرای مصوبه سال 	 
96 برای ساخت بیمارستان 540 تختخوابی 

است
حقیقی با بیان این که با وضعیت پیش آمده آستان 
قدس متعهد به مصوبه سال ۹۶ برای ساخت این 
بیمارستان است، تصریح می کند: "آستان قدس 
آمادگی تحویل کل ۳۱ هکتار را دارد و متعهد به 
مصوبه سال ۹۶ است به شرطی همه آن مصوبه 
اجرایی شــود.  5 هکتار از این میزان زمین را 
برای کاربری درمانی به دانشگاه علوم پزشکی 
دادیم به شرطی که کنار آن کاربری دیگری نیز 

ایجاد شود."
معاون املاک و اراضی آستان قدس رضوی در 
ــه به واگــذاری زمین کارخانه قند شیرین  ادام
تختخوابی   5۴۰ بیمارستان  ســاخــت  بـــرای 
ــاره می کند و می گوید: "زمینی که رفتند  اش
توافق کردند ) کارخانه قند شیرین( نیز متعلق 
به آستان قدس رضوی است، آن زمین  نیز باید 
طرح جامع داشته باشد و ما هنوز طرحی برای 
آن جا مشاهده نکردیم، این که چه جوری می 
خواهند حقوق موقوفه را پرداخت کنند معلوم 
آستان  مستاجر  شیرین  قند  کارخانه  نیست، 
قدس است، هر طرحی که اجرا شود باید حقوق 
ایــن که  بیان  با  موقوفه رعایت شود."حقیقی 
"زمینی که اول شهرک  شهید رجایی است قبلا 
آستان قدس تحویل داده  و به اصطلاح شسته و 
رفته است"،تاکید می کند:  "دسترسی به این 
زمین راحت تر  است و به جمعیت بیشتری می 
تواند خدمات بدهد، همه فرایندها طی و مجوزها 

گرفته شده و زمین تحویل شده است."
رحیمی، مدیر منابع فیزیکی و نظارت بر طرح 
های عمرانی نیز در گفت وگو با خبرنگار خراسان 
رضــوی در خصوص اقدامات انجام شده برای 
ساخت بیمارستان 5۴۰ تختخوابی حاشیه شهر 
مشهد اظهار می کند: برای بیمارستان مشاور 
گرفته است، همچنین کمیسیون ماده ۲۳ آن نیز 
انجام شده و  مشاور در حال تهیه نقشه و  اسناد 
مناقصه است. تقریبا کارهای آن انجام  و طرح 
و برنامه زمان بندی به سازمان برنامه و بودجه 

ارسال شده است.

معاون سازمان جهاد کشاورزی خراسان رضوی خبر داد: 

پیش بینی کاهش 30 درصدی تولید پسته در استان 
 معاون بهبــود تولیــدات گیاهی ســازمان جهاد کشــاورزی خراســان رضوی گفت: حجــم تولید 
امســال پســته در اســتان به دلیل تنش آب و هوایی ۳۰ درصد کمتر از سال گذشــته خواهد بود. 
غلامحســین ســاربان در گفت و گــو با ایرنــا افزود: امســال بــا توجه به شــرایط نامســاعد جوی و 
اقلیمی، کاهش شدید نزولات آســمانی، باد و توفان، نوســانات دمای هوا در زمان گرده افشانی 
و گرمــای طولانی مــدت، آبیــاری کمتر باغ هــا به دلیــل خاموشــی چاه ها و ســال کم بــاری این 
محصول شــاهد کاهــش میزان تولیــد پســته در این اســتان هســتیم. وی ادامــه داد: ۲5 درصد 
از کل ســطح زیرکشــت پســته در ایران معادل ۱۱۲ هزار هکتار آن مربوط به این اســتان اســت. 
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